
  
 
 

 
 

 

 

 

 

Elnökségi ülés  

2023 12.05-én 15:00 órakor  
Helyszín:  
Magyar Sport Háza II. emeleti ovális tárgyaló + ZOOM platform 

 
JelenlévQk:  
Papp Gábor elnök  
Zelenák József technikai alelnök  
Balázs Gergely tudományos alelnök  
Balázs Péter elnökségi tag 
Veress András elnökségi tag 
 
 
Miklós Adrienn fQtitkár 
 
Az elnökség határozatképes. 
 

Napirendi pont: 
 
Ügymeneti tájékoztató 
Versenynaptár 2024 
Év sportolói 2023 
MBSZ 55 év 
Közgyqlés 2024 
 
 
 
 
 
 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

U� gymeneti ta� je�koztato�  
 
MA: Megtörtént a klubtámogatások folyósítása. Majd be kell számolni felhasználást követQen, 
hogy mire is költötték. Ez segítséget nyújt a jövQ évi támogatás elQkészítésében. 
 
Két eseményrQl/lehetQségrQl tájékoztattuk a tagságot: 
II. Sportszázad program 3 Honvédség által nyújtott lehetQség  
Egyetemi Bajnokság (MEFS) Kolumbia (2 versenyzQ jelezte, hogy érdekelné Qket Blaszák Lilla, 
Bukor Ádám) 
 
Határozat: 
2023/15 (2023.12.05) 

 

A Szövetség elnöksége a 2023/13 (2023.10.31) határozatával eseti bizottságot hozott létre a 28. CMAS 

Uszonyosúszó FelnQtt Európa-bajnokságon történtek kivizsgálása céljából. Az elnökség a 

Vizsgálóbizottság harmadik tagjának felkéri Csepcsányi Fatimét. 

 
egyhangúlag elfogadva 
 
Év sportolóit kellett a mai napon leadtuk az MTI felé 3 veletek egyeztetve az alábbiak lettek 
elküldve: 
 
Uszonyosúszás: Pernyész Dorottya, Kiss Nándor 
Tájékozódási Búvárúszás: Hadházi Katalin, Balázs Péter 
Apnea: Korok Fatima, Mayer András 
 
Zárjuk az évet és tervezzük a 2024-es év lehetQségeit. 
 
VA: A jövQ hétvégi elQadásokról szeretne majd valamilyen anyagot kérni, mert rossz neki az 
idQpont. 
 
ZJ: Azért van egy idQpontban két esemény (Oktatói kollégium és az elQadások), hogy a vidékieknek 
ne kelljen többször feljönnie.  
 
 
 
 
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
PG: Ki az aki egyetért az MTI felé leadott nevekkel az év sportolója díjakra? 
 
Határozat: 
2023/16 (2023.12.05) 

 
Az elnökség az alábbi versenyzQket választja meg a 2023. év sportolója díjra, mely neveket az MTI felé 

továbbítja:  

Uszonyosúszás: Pernyész Dorottya, Kiss Nándor 

Tájékozódási Búvárúszás: Hadházi Katalin, Balázs Péter 

Apnea: Korok Fatima, Mayer András 

 
Egyhangúlag elfogadva 
 

Versenynapta� r 2024 
 
VA: Vannak még eldöntendQ kérdések, nem kap választ mindenkitQl. 
Van egy kvalifikációs verseny berakva és akkor még nem tudta a Junior VB dátumát, ennek a 
dátuma és helyszíne bizonytalan, de  a többi le van beszélve. 
 
PG: A CMAS elnökségével van egy folyamatban lévQ levelezés. Ebben van egy olyan pont, hogy a 
szövetség ne rendezzen kontinentális versenyeket. Nem valószínq, hogy pályáznánk bármelyikre 
is. 
A világkupa helyetti verseny kérdése: ott kérdés, hogy ki nem rendezhet: Magyarország, a 
szövetség& Felmerült, hogy a világkupa idQpontjába rendezzünk nemzetközi versenyt. A kérdés 
nyitva van. Miért ne csinálhatnánk egy Hungarian Open-t?  
 
BP: A CMAS levélben az van, hogy >any international event= 
 
A kérdése, hogy a regionális versenynek van-e így értelme? Ahogy idén zajlott. 
 
VA: Ezt el kell dönteni, tudom, hogy sok mindenre el lehetett volna költeni a pénzt. 130 emberre 
ment el ez a 3 millió forint. Ha elosztod, nem egy egetverQ összeg. Jó volt a visszhangja. Az hogy 
GyQr vagy Szeged nem érdeklQdik az más kérdés. 
 
BP: A régiók nagyon rosszul mqködnek ebben a felállásban. Azt gondolja, hogy újragondolást 
érdemel 3 ez a fajta felosztás. 
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
VA: JövQ november közepére van betervezve. Az esemény maga jó. Addig át lehetne gondolni. 
 
PG: Elfogadjuk a rögbi versenynaptárt? 
 
Határozat 
2023/17 (2023.12.05) 

A 2024. évi Víz alatti rögbi  a 1. sz. melléklet szerint elfogadja az Elnökség. 

Egyhangúlag elfogadva 
 
Határozat 
2023/18(2023.12.05) 

A 2024. évi Uszonyosúszó  a 2. sz. melléklet szerint elfogadja az Elnökség. 

Egyhangúlag elfogadva 
 

MBSZ 55 e�v 
 
PG: Az volt a javaslat, hogy az elmúlt 5 és fél évtizedben kimagasló és sok oldalú módon, aki hozzá 
tett a búvárkodáshoz, a búvár sportokhoz, a szövetség munkájához, azt díjazzuk. LehetQleg 55 
nevet próbáljunk összerakni. 
 
JövQre lesz az esemény az év sportolója díjátadóval egyben.  
 
Nem kell elfogadni most az elküldött listát, hanem akkor legyen fent Google drive-on és adjunk 
magunknak egy hetet. 
 
VA: Másfél két hónappal az esemény elQtt célszerq lenne értesíteni az embereket. 
 
PG: Lesz egy közös lista, írjatok hozzá nevet hétfQig mindenki tegyen hozzá. Nehéz olyan 
szempontrendszert alkotni, ami teljesmértékben szolgálja a lista elkészítését. HétfQn meglátjuk, 
hány fQ lesz, ha kell kiegészítjük és ezt a listát a Magyar Búvár Szakszövetség elnöksége terjeszti 
be. 
 
VA: Hol és mikor lesz az esemény? 
 
PG: Sok minden felmerült. Költségvetés kérdése.  
 
VA: Egy hónap alatt nem lehet megszervezni. 
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
PG: Drive-on lesz a lista, vasárnapig lehet véleményezni. Utána lehet kommunikálni. JövQ héten 
Adriennék kidolgoznak egy forgatókönyvet mikor lehetne ezt és milyen formában. 
 
 

CMAS 
 
PG: A magyar szövetség nem rendezhet nemzetközi versenyt 2025 szeptemberig. Két döntés még 
folyamatban van&A CMAS azt mondja, hogy a résztvevQk részvételi díjának 50%-át fizessük vissza 
a rossz szállásra hivatkozva. A másik, hogy egy bocsánatkérQ levelet írjon a szövetség a résztvevQ 
országoknak. Vizsgáló bizottság állt fel. Dr. Szabó Gergely vezetésével. 2023. November 30-al be is 
fejezte a munkáját. A részletes jelentést még nem kaptuk meg.  
 
A levél neki szólt, így Kevinnek a fQtitkárnak visszaírja, hogy szerinte teljes mértékben 
elfogadhatatlan. A benyújtott dokumentumok nem jutottak el a szervezQkhöz. Azóta sem küldték 
el hivatalosan. Nincs semmilyen jogalapja. Diplomáciai szempontok alapján mérlegelni kell a 
helyzetet. A MATE 3 szobáról tudja hivatalosan, hogy extra takarítást igényelték, ennek visszatérítik 
az árát.  
 
A javaslata a következQ: Ezt a 3 szoba árát vissza tudjuk küldeni a CMAS-nak. A másik pont, hogy 
nem volt transzfer (bár kommunikálva volt, hogy nem lesz) Azon országok, akik nem saját autóval 
jöttek, ennek a 105-embernek a napi 5¬ utazási költségét fizesse ki a szövetség a CMAS-nak. Ez 
összesen 2800¬, ezt visszatérítené számla ellenében a CMAS-nak. Ezt diplomáciailag 
elfogadhatónak tartja, ez még felróható a kiírás szempontjából.  
A bocsánatkérés egy szubjektív dolog. A levelet neki címezték, bizonyos pontokon tud 
sajnálkozni/elnézést kérni.  
Ezt a választ szeretné kiküldeni. Ebbe a szövetség nem rokkan bele. Ismerve a CMAS elnökség 
attitqdjét, ha nem ajánlunk valamit, akkor rosszul járunk. 
 
BG:  A CMAS-nak nincs közvetítQ szerepe sem, ezért nem a CMAS-nak utalná az összeget. Az 
országok fizették a részvételi költségeket. 
 
PG: Ezért mondja, hogy legyen ez a CMAS-nak a felelQssége. 
 
ZJ: Szerinte, olyan nem történt, amiért bocsánatot kéne kérni és arcpirító, ahogy velünk 
viselkednek. 
 
BP: Egyetlen dolgot kell szem elQtt tartani, hogy a sportolókat ne érje retorzió.  
 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
MA: Kitalált történethez, nincs mit visszafizetni. Inkább a költségvetést kellene elküldeni, amibQl 
látszik, hogy mínuszos volt a rendezvény és nincs mibQl visszafizetni. 
 
PG: Akkor annyit módosítani, hogy nem a CMAS-al, hanem az egyes országokkal kell ezt lebeszélni.  
 
ZJ: Mi van a hazai részével? 
 
PG: A vizsgáló bizottság még vizsgálja, várja a részletes jelentést. Majd meglátjuk, hogy milyen 
intézkedést igényelnek. 
 

Ko� zgyu� le� s 2024 
 
PG: JövQ évben tisztújító közgyqlés lesz. Majd mindenkivel beszélne ezzel kapcsolatban 
személyesen és érdekli, hogy ki hogy értékeli az elmúlt 3,5 évet és mi a terve a jövQre nézve. Az 
biztos, hogy a szövetségi mqködés ebben a formában nem mehet tovább. Ezt artikulálni fogom. 
Ez a fajta mqködés nem hatékony. Az operatív dolgokban hatékonyabbnak kell lenni, azt gondolja, 
hogy sokkal szqkebb elnökségre van szükség. Ahogy dolgozik együtt azzal az operatív csapattal 3 
az sem jó, ahogy az iroda kompetenciája nincs jól definiálva. Azt fogja javasolni, hogy ezt vigyük 
végig. LehetQleg próbáljuk meg ezt csapatként kezelni. Amihez szakmaiság kell, akkor a 
szakbizottságok dolgozzanak ezen, akár fizetett módon vagy valahogyan motiválva. Ehhez 
rendkívüli közgyqlést kell összehívni, annak érdekében, hogy módosítani tudjuk az alapszabályt. 
Ami azért szükséges, hogy egy új struktúrájú elnökséget lehessen megválasztani, majd a választó 
közgyqlésen. Ehhez le kell rövidíteni határidQket pl: tisztújító közgyqlés összehívásának határideje 
60 napról 30 napra csökkenjen le. A jelölt állításnak ne legyen elég egy tagszervezet jelölése, 
hanem több tagszervezet jelölése kelljen hozzá. Az operatív mqködést is újra kell gondolni, 
folyamatokat, kompetenciát, döntési jogköröket, feladatköröket, ellenQrzési folyamatokat& 
SZMSZ-t újra kell fogalmazni. 
 
Ez magában foglalja azt is, hogy az iroda munkavállalóit is újra kell gondolni. Egy teljes tabula rasa. 
Addig szóljon az irodai dolgozók mandátuma, mint az elnökség mandátuma. LehetQség legyen a 
megválasztott elnökségnek tiszta lappal indulni. Az iroda jelenlegi mqködését a közgyqlés 
idQpontjáig engedném és utána meghúzná a vonalat és felmondanék a dolgozóknak. Ha lesz új 
elnök az újratárgyalhatja velük a munkaszerzQdésüket.  
Szakbizottságok mandátuma is lejár, legyen igaz a CMAS delegált szakbizottsági tagok 
megbízására.  
 
Csak akkor tudja elképzelni, hogy jelölteti magát, ha tiszta rendszerben és helyzetben lesz a 
szövetség és ezeket a szálákat elvágja. 
 



 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
Azt javasolja, hogy nézzük meg annak a lehetQségét, hogy egy egyszerqbb hatékonyabb struktúra 
jöjjön létre. Ehhez javaslatokat is várna.  
 
ZJ: Egyetért vele, hogy rugalmasabb mqködés kellene, de ezt kicsit erQsnek tartja. 
 
BP: A stratégia irányok legyenek kijelölve. 
 
 
VA: Az egyetemi képzés felsQoktatási felvételi határidQ 2024 február 15. Itt rá lehetne lépni a gázra 
és nyomtatott formába egy minitájékoztatót ki lehetne küldeni a tagszervezeteknek, edzQknek, 
hogy egy kicsit népszerqsítsük. Ha nem lesz kellQ létszámú jelentkezQ, akkor nem fognak ezzel 
foglalkozni. 
 
 
Vége az ülésnek. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



1. sz. melléklet

Dátum Város Ország RendezQ Esemény megnevezése

2024.01.20 Salzburg Ausztria UWR Graz 41st Salzburger Stier

2024.02.10 Bécs Ausztria UWRC Wien - Tiszavirág SE EdzQ mérkQzés

2024.03.09 Bécs Ausztria UWRC Wien - Tiszavirág SE EdzQ mérkQzés

2024.04.06 Ceske Budejovice Csehország PF eské Bud�jovice Cseh Liga 3. Forduló (2023-2024)

2024.05.04 Budapest Magyarország Tiszavirág SE - PFBSE - Új hullám SE 2. Magyar Országos Víz Alatti Rögbi Bajnokság

2024.06.08 Ústi nad Labem Csehország KSP Labe Cseh Liga 4. Forduló (2023-2024)

8/17-18/2024 Bázel Svájc UW-Rugby Bâle Läckerli Cup

9/14-15/2024 Budapest Magyarország Tiszavirág SE - PFBSE IX. Budapest Cup

10.2024 Bécs Ausztria UWRC Wien Cseh Liga 1. Forduló (2024-2025)

11.2024 Prága Csehország Triton Beroun Cseh Liga 2. Forduló (2024-2025)

2024.11.01 Berlinn Németország BUR Berlin e.V. Champions Cup

2024.12.01 Götheborg Svédország Felix DF Felix Cup 

Versenynaptár 2024



2. sz melléklet

Dátum Város Ország RendezQ Esemény megnevezése

2024.02.23- 25 Aix en Provance FRA CMAS CMAS Uszonyosúszó Világkupa 

2024.03.22-24 Lignano ITA CMAS CMAS Uszonyosúszó Világkupa 

2024.02.17 Kecskemét HUN Bácsvíz KVSC  Kupa I.

2024.03.09 Dunaújváros HUN Búvársuli  Kupa II.

2024.04.06 ??? Kaposvár HUN Adorján I. MCM Kupa

2024.04.19-21. Pályázat útján HUN Pályázat útján/MBSZ Gyermek-Ifjúsági-FelnQtt OB

2024.05.18.19? Pályázat útján HUN MBSZ Kvalifikációs verseny

2024.06.01 Gyöngyös HUN Mátrai ErQmq BK Diákolimpia Országos DöntQ / Uszonyos Gála 

2024.06.25-07.01 Klaipeda LIT CMAS Junior Uszonyosúszó Európa- bajnokság

2024.07.07-14. Belgrád SRB CMAS FelnQtt Uszonyosúszó Világbajnokság

2024.10.05
Kecskemét? Eger? 

HódmezQvásárhely?
HUN Kupa III.

2024.10.19 Dunaújváros HUN Kupa IV.

2024.11.16-17
Kecskemét? Eger? 

HódmezQvásárhely?
HUN MBSZ Regionális válogatott viadal

2024.11.30-12.01 ??? Kecskemét HUN Bácsvíz KVSC XI. Uszonyosúszó Fiatalok Világtalálkozója

2024.12.14-15 Pályázat útján HUN Pályázat útján/MBSZ Cápa-SerdülQ-Junior OB

Versenynaptár 2024


